一、院系所組:法學院 法律學系 碩士班

二、授予學位:法學碩士

三、適用年度:115學年度起入學新生適用(114年5月21日教務會議通過)

四、最低畢業學分數:30學分

五、承認他所(含國內、外)學分數:8學分

六、必修科目(以同等學力資格或非相關學系畢業之錄取者,入學後須修以下課程)

	科 目 名 稱	學 分 數	時數	備註(說明)
1	(C515) 民法專題研究	3	3	
2	(A439) 民事訴訟法專題研究	3	3	
3	(F914) 刑法專題研究	3	3	
4	(A438) 刑事訴訟法專題研究	13	3	
5	(0526) 行政法專題研究	3	3	
6	(A238) 公司法專題	3	3	*
7	(A883)證券交易法專題	3	3	
	合計	21	21	

七、基礎學科

科	目	代	號	科	目	名	稱	學分數	時數	備	註	(說	明)
				無		(C)	1	144) 1. FT	(T)		7				
				Ŕ	>	言	CI	// TUD							

八、申請學位論文考試規定

- 1. 依本校「博碩士班學位論文考試辦法」辦理。
- 2. 其他規定:
 - (1)100學年度前入學之碩士班學生於舉行論文口試前,應旁聽本所舉辦之正式論文口試 2 場。
 - (2)101 學年度起入學之碩士班學生,應出席旁聽本所舉辦之華岡青年法學論壇1 場次、旁聽 1 場研究中心研討會及1 場正式論文口試後,始得舉行論文口試。
 - (3)100 學年度起入學之碩士班學生依「中國文化大學博碩士班學位論文考試辦法」第七條第 三項,在學期間須於研討會發表學術論文或於在學期間投稿學術期刊論文取得刊登之證明 者,始得舉行論文口試。
 - (4)103 學年度起入學之碩士班學生,另需出具於學術期刊投稿文章之證明,始得舉行口試。
 - (5)提出研撰計劃審查申請時,除依公告提供匿名審查計畫書紙本外,另應提供一份申請人具 名且指導教授簽名之紙本供系辦存查。

1. Academic Institute: Master Program, Department of Law, College of Law

2. Degree: Master of Laws

3. Applicable Year: For 115th academic year entrance

4. Minimum credit hours for graduation: 30 credits

5. Transferable graduate credits from other departments/colleges (Domestic or Overseas): 8 credits

6. Required Courses:

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
C515	SEMINAR ON CIVIL LAW	3	3	
A439	SEMINARS ON LAW OF CIVIL PROCEDURE	3	3	
F914	SEMINAR ON CRIMINAL LAW	3	3	
A438	SEMINARS ON LAW OF CRIMINAL PROCEDURE	3	3	
0526	SEMINAR ON ADMINISTRATIVE LAW	3	3	
A238	SEMINAR ON COMPANY LAW	3	3-	
A883	SEMINAR ON SECURITIES EXCHANGE LAW	3	3	
	Total Credit Hours	21	21	

7. Fundamental Courses

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
	None			
	Total Credit Hours	N/A		

8. Regulations for Applying for Master's Thesis Defense:

(1) Conducted in accordance with the university's "Master's and Doctoral Thesis Examination Regulations."

(2) Other Regulations:

- Master's students admitted before the 100th academic year must attend 2 formal thesis defenses before their own defense.
- From the 101st academic year onwards, students must attend 1 Huagang Youth Legal Forum, 1 research center seminar, and 1 formal thesis defense before their own defense.

- From the 100th academic year onwards, students must present a paper at an academic seminar or have a paper accepted in an academic law journal during their studies before being eligible for thesis defense (per Article 7(3) of the Thesis Examination Regulations).
- From the 103rd academic year onwards, students must additionally provide proof of submission to an academic journal.
- When submitting the thesis proposal for review, in addition to the anonymous copy required, a signed copy with the applicant's name and advisor's signature must also be submitted for departmental records.

9. Remarks: None



一、院系所組:法學院 法律學系 碩士班

二、授予學位:法學碩士

三、適用年度:114學年度起入學新生適用(113年11月27日教務會議通過)

四、最低畢業學分數:30學分

五、承認他所(含國內、外)學分數:8學分

六、必修科目

科	目	代	號	科	且	名	稱	學分數	時數	備	註	(說	明)
				無											
				4	<u>}</u>	計									

七、基礎學科(以同等學力資格或非相關學系畢業之錄取者,入學後須補修底下之基礎學科)

	科	目	名	稱	學分數	時數	備 註 (説 明)
1	(3002)	民法總則			4	4	必修
2	(3003)	刑法總則			6	6	必修
3	(3014)	民事訴訟	法		6	6	X
4	(3015)	刑事訴訟	法		4	4	.%
5	(3086)	行政法			4	4	10/49
6	(M601)	公司法(一	-)		2	2	任選八學分,學年課須上
7	(M602)	公司法(二			2	2	下學期均修 <mark>畢。</mark>
8	(3013)	票據法	圓	E	2	2	4 5
9	(3021)	保險法			2	2.2	\ \(\begin{align*} \begin{align*} & \text{S} &
10	(4312)	證券交易	法		2	2	MIL
		合	計	7	ULTUI	RE	18

八、申請學位論文考試規定

- 1. 依本校「博碩士班學位論文考試辦法」辦理。
- 2. 其他規定:
 - (1)100 學年度前入學之碩士班學生於舉行論文口試前,應旁聽本所舉辦之正式論文口試 2 場。
 - (2)101 學年度起入學之碩士班學生,應出席旁聽本所舉辦之華岡青年法學論壇 1 場次、旁聽 4 場研究中心研討會及 2 場正式論文口試後,始得舉行論文口試。
 - (3)100 學年度起入學之碩士班學生依「中國文化大學博碩士班學位論文考試辦法」第七條第三項,在學期間須 於研討會發表學術論文或於在學期間投稿學術期刊論文取得刊登之證明者,始得舉行論文口試。
 - (4)103 學年度起入學之碩士班學生,另需出具於學術期刊投稿文章之證明,始得舉行口試。
 - (5)提出研撰計劃審查申請時,除依公告提供匿名審查計畫書紙本外,另應提供一份申請人具名且指導教授簽名之紙本供系辦存查。

1. Academic Institute: Master Program, Department of Law, College of Law

2. Degree: Master of Laws

3. Applicable Year: For 114th academic year entrance

4. Minimum credit hours for graduation: 30 credits

5. Transferable graduate credits from other departments/colleges (Domestic or Overseas): 8 credits

6. Required Courses:

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
	None			
	Total Credit Hours	N/A		

7. Fundamental Courses:

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
3002	CIVIL LAW: GENERAL PRINCIPLES	4	4	Required Courses
3003	CRIMINAL LAW: GENERAL PRINCIPLES	6	6	Required Courses
3014	LAW OF CIVIL PROCEDURE	6	6	
3015	LAW OF CRIMINAL PROCEDURE	4	4	
3086	ADMINISTRATIVE LAW	4	4	Elect our 9
M601	CORPORATION LAW(I)	2	2	Elect any 8 credits; year-
M602	CORPORATION LAW(II)	2	2	long courses must be completed in
3013	LAW OF BILLS & NOTES	2	2	both semesters.
3021	INSURANCE LAW	2	2	
4312	SECURITIES EXCHANGE LAW	2	2	
	Total Credit Hours			18

- 8. Regulations for Applying for Master's Thesis Defense:
 - (1) Conducted in accordance with the university's "Master's and Doctoral Thesis Examination Regulations."

(2) Other Regulations:

- Master's students admitted before the 100th academic year must attend 2 formal thesis defenses before their own defense.
- From the 101st academic year onwards, students must attend 1 Huagang Youth Legal Forum, 4 research center seminar, and 2 formal thesis defense before their own defense.
- From the 100th academic year onwards, students must present a paper at an academic seminar or have a paper accepted in an academic law journal during their studies before being eligible for thesis defense (per Article 7(3) of the Thesis Examination Regulations).
- From the 103rd academic year onwards, students must additionally provide proof of submission to an academic journal.
- When submitting the thesis proposal for review, in addition to the anonymous copy required, a signed copy with the applicant's name and advisor's signature must also be submitted for departmental records.

9. Remarks: None



一、院系所組:法學院 法律學系 碩士班

二、授予學位:法學碩士

三、適用年度:109學年度起入學新生適用(109.5.6 校課、109.5.20 教務會議通過)

四、最低畢業學分數:30學分

五、承認他所(含國內、外)學分數:8學分

六、必修科目

科	目	代	號	科	目	名	稱	學分數	時數	備	註	(說	明)
					無	Ė.									
				合	<u>, </u>	言	+								

七、基礎學科(以同等學力資格或非相關學系畢業之錄取者,入學後須補修底下之基礎學科)

	科	目	名	稱	學分數	時數	備	註	(說	明)
1	(3014)	民事訴討	公法	X	68	6	必修					
2	(3015)	刑事訴討	公法		4	4	必修					
3	(3009)	國際公治	L		4	4	The !					
4	(3010)	國際私法	去		4	4						
5	(3163)	國際貿易	易法		2	_ 2						
6	(3132)	英美法等	華論		4	4	-					
7	(3086)	行政法	2	77	4	4	任選	八点	學分	,學年	年課	須
8	(3011)	公司法	1	£4	342	113	上下	學其	月均何	多畢	0	
9	(3013)	票據法		73	2	2						
10	(3021)	保險法	C		2	2						
11	(3012)	海商法		15	1025	2						
12	(4312)	證券交易	易法		2	2						
	/	}	計				18					

八、申請學位論文考試規定

- 1. 依本校「博碩士班學位論文考試辦法」辦理。
- 2. 其他規定:
- (1)100 學年度前入學之碩士班學生於舉行論文口試前,應旁聽本所舉辦之正式論文口試 2 場。
- (2)101 學年度後入學之碩士班學生,應出席本所舉辦之華岡青年法學論壇 2 場次及旁聽 2 場正式論文口試後,始得舉行論文口試。
- (3)100 學年度後入學之碩士班學生依「中國文化大學博碩士班學位論文考試辦法」第七條第三項,在學期間須於研討會發表學術論文或於在學期間投稿學術期刊論文取得刊登之證明者, 始得舉行論文口試。
- (4)103 學年度後入學之碩士班學生,另需出具於學術期刊投稿文章之證明,始得舉行口試。

(5)109 學年度後入學之碩士班學生,應參與本所各中心舉辦之研撰計畫發表會後,始得舉行論文口試。



1. Academic Institute: Master Program, Department of Law, College of Law

2. Degree: Master of Laws

3. Applicable Academic Year: For 109th academic year entrance

4. Minimum credit hours for graduation: 30 credits

5. Transferable graduate credits from other departments/colleges (Domestic or Overseas): 8 credits

6. Required Courses:

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
	None			
	Total Credit Hours	N/A		

7. Fundamental Courses:

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks		
3014	LAW OF CIVIL PROCEDURE	6	6	Required Courses		
3015	LAW OF CRIMINAL PROCEDURE	4	4	Required Courses		
3009	INTERNATIONAL LAW	4	4-			
3010	PRIVATE INTERNATIONAL LAW	4	4			
3163	INT. TRADE LAW	2	2			
3132	INTR. OF ANGLO-AMERICAN LAW	4	4	Elect any 8 credits; year-		
3086	ADMINISTRATIVE LAW	4	4	long courses must be		
3011	CORPORATION LAW	3	3	completed in both semesters.		
3013	LAW OF BILLS & NOTES	2	2			
3021	INSURANCE LAW	2	2			
4312	SECURITIES EXCHANGE LAW	2	2			
	Total Credit Hours			18		

8. Regulations for Applying for Master's Thesis Defense:

(1) Conducted in accordance with the university's "Master's and Doctoral Thesis Examination Regulations."

(2) Other Regulations:

- Master's students admitted before the 100th academic year must attend 2 formal thesis defenses before their own defense.
- From the 101st academic year onwards, students must attend 2 Huagang Youth Legal Forum, and 2 formal thesis defense before their own defense.
- From the 100th academic year onwards, students must present a paper at an academic seminar or have a paper accepted in an academic law journal during their studies before being eligible for thesis defense (per Article 7(3) of the Thesis Examination Regulations).
- From the 103rd academic year onwards, students must additionally provide proof of submission to an academic journal.
- Master's students admitted after the 109th academic year must participate in the research project presentation meetings organized by the department's centers before being eligible to hold their thesis defense.





一、院系所組:法學院 法律學系 碩士班

二、授予學位:法學碩士

三、適用年度:104~108 學年度入學新生適用(104.5.13 103 學年度第2 學期教務會議

修正通過)

四、最低畢業學分數:30學分

五、承認他所(含國內、外)學分數:8學分

六、必修科目

科	目	代	號	科	目	名	稱	學分數	時數	備	註	(說	明)
					兵	Ŕ.									
				合	•	吉	+								

七、基礎學科(以同等學力資格或非相關學系畢業之錄取者,入學後須補修底下之基 礎學科)

	科	目	名 稱	學分數	時 數	備註(說明)
1	(3014)	民事訴訟	法	6	6	必 <mark>修</mark>
2	(3015)	刑事訴訟	法	4	4	必修
3	(3009)	國際公法	Fr	4	4	
4	(3010)	國際私法	13 July	4,2	米 4	0
5	(3163)	國際貿易	法	4	4	
6	(3132)	英美法導	論 C///-	11104=	4	
7	(3086)	行政法		4	4	任選八學分,學年課
8	(3545)	商事法總	!論及公司法	3	3	須上下學期均修畢。
9	(3013)	票據法		2	2	
10	(3021)	保險法		2	2	
11	(3012)	海商法		2	2	
12	(4312)	證券交易	法	2	2	
		合	計			18

八、申請學位論文考試規定

- 1. 依本校「博碩士班學位論文考試辦法」辦理。
- 2. 其他規定:
- (1)100 學年度前入學之碩士班學生於舉行論文口試前,應旁聽本所舉辦之

正式論文口試2場。

- (2)101 學年度後入學之碩士班學生,應出席本所舉辦之華岡青年法學論壇 2 場次及旁聽 2 場正式論文口試後,始得舉行論文口試。
- (3)100 學年度後入學之碩士班學生依「中國文化大學博碩士班學位論文考 試辦法」第七條第三項,在學期間須於研討會發表學術論文或於在學期 間投稿學術期刊論文取得刊登之證明者,始得舉行論文口試。
- (4)103 學年度後入學之碩士班學生,另需出具於學術期刊投稿文章之證明,始得舉行口試。



1. Academic Institute: Master Program, Department of Law, College of Law

2. Degree: Master of Laws

3. Applicable Year: For 104th~108th academic year entrance

4. Minimum credit hours for graduation: 30 credits

5.Transferable graduate credits from other departments/colleges (Domestic or

Overseas): 8 credits

6. Required Courses:

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
	None			
	Total Credit Hours	N/A	K	

7. Fundamental Courses:

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
3014	LAW OF CIVIL PROCEDURE	6	6	Required Courses
3015	LAW OF CRIMINAL PROCEDURE	4	4	Required Courses
3009	INTERNATIONAL LAW	4	4	
3010	PRIVATE INTERNATIONAL LAW	4	4	
3163	INT. TRADE LAW	4	4	
3132	INTR. OF ANGLO-AMERICAN LAW	4	4	Elect any 8 credits; year-
3086	ADMINISTRATIVE LAW	4	4	long courses must be
3545	GENERAL PRINCIPLES ON COMMERICAL LAW AND CORPORATION LAW	3	3	completed in both semesters.
3013	LAW OF BILLS & NOTES	2	2	
3021	INSURANCE LAW	2	2	

3012	MARITIME LAW	2	2	
4312	SECURITIES EXCHANGE LAW	2	2	
	Total Credit Hours			18

- 8. Regulations for Applying for Master's Thesis Defense:
 - (1) Conducted in accordance with the university's "Master's and Doctoral Thesis Examination Regulations."
 - (2) Other Regulations:
 - Master's students admitted before the 100th academic year must attend 2 formal thesis defenses before their own defense.
 - From the 101st academic year onwards, students must attend 2 Huagang Youth Legal Forum, and 2 formal thesis defense before their own defense.
 - From the 100th academic year onwards, students must present a paper at an academic seminar or have a paper accepted in an academic law journal during their studies before being eligible for thesis defense (per Article 7(3) of the Thesis Examination Regulations).
 - From the 103rd academic year onwards, students must additionally provide proof of submission to an academic journal.
- 9. Remarks: None

一、院系所組:法學院 法律學系 碩士班

二、授予學位:法學碩士

三、適用年度:103 學年度入學新生適用。

四、最低畢業學分數:30學分

五、承認他所(含國內、外)學分數:8學分

六、必修科目

科目代號	科目名稱	學分數	時 數	備 註	(説 明)
	集				
	合 計				

七、基礎學科(以同等學力資格或非相關學系畢業之錄取者,入學後須補修底下之基礎學科)

			1931					
	科	目	名	稱	學分數	時	數	備註(說明)
1	(3014)	民事訴	訟法		6	6	2 12	必修
2	(3015)	刑事訴	訟法	<u> </u>	4	4	Ļ	必 <mark>修</mark>
3	(3009)	國際公	法		4,	4		
4	(3010)	國際私	法	<u> </u>	4	4	L .	
5	(3163)	國際貿	易法	- <u>£</u> :	442	**	00	3
6	(3132)	英美法	·導論	7天	4	4		
7	(3086)	行政法		SUI	TII4F	7		任選八學分,學年課
8	(3545)	商事法	總論及公	司法	3	3	3	須上下學期均修畢。
9	(3013)	票據法	-		2	2	2	
10	(3021)	保險法	-		2	2	2	
11	(3012)	海商法	-		2	2	2	
12	(4312)	證券交	易法		2	2	2	
		合	計					18

八、申請學位論文考試規定

- 1. 依本校「博碩士班學位論文考試辦法」辦理。
- 2. 其他規定:

100 學年度前入學之碩士班學生於申請論文口試前,應參加本所舉辦之論文發表會及旁聽本所舉辦之2 場正式論文口試;101 學年度後入學之碩

士班學生,應參加及旁聽本所舉辦之2場次論文發表會及旁聽2場正式 論文口試,始得申請論文口試。

- 100 學年度後入學之碩士班學生依「中國文化大學博碩士班學位論文考試辦法」第七條
- 第三項,在學期間須於研討會發表學術論文或於在學期間投稿學術期刊論 文取得刊登之

證明者,始得申請論文口試。

103 學年度後入學之碩士班學生,若以在學期間於研討會發表學術論文申請口試者,另需出具已於學術期刊投稿文章之證明,始得申請口試。

九、備註



1. Academic Institute: Master Program, Department of Law, College of Law

2. Degree: Master of Laws

3. Applicable Year: For 103th academic year entrance

4. Minimum credit hours for graduation: 30 credits

5.Transferable graduate credits from other departments/colleges (Domestic or

Overseas): 8 credits

6. Required Courses:

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
	None			
	Total Credit Hours	N/A	K	

7. Fundamental Courses

Course Code	Course		Hours	Remarks	
3014	LAW OF CIVIL PROCEDURE	6	6	Required Courses	
3015	LAW OF CRIMINAL PROCEDURE	4	4	Required Courses	
3009	INTERNATIONAL LAW	4	4		
3010	PRIVATE INTERNATIONAL LAW	4	4		
3163	INT. TRADE LAW	4	4		
3132	INTR. OF ANGLO-AMERICAN LAW	4	4	Elect any 8 credits; year-	
3086	ADMINISTRATIVE LAW	4	long courses must be		
3545	GENERAL PRINCIPLES ON COMMERICAL LAW AND CORPORATION LAW	3	3	completed in both semesters.	
3013	LAW OF BILLS & NOTES	2	2		
3021	INSURANCE LAW	2	2		

3012	MARITIME LAW	2	2	
4312	SECURITIES EXCHANGE LAW	2	2	
	Total Credit Hours			18

- 8. Regulations for Applying for Master's Thesis Defense:
 - (1) Conducted in accordance with the university's "Master's and Doctoral Thesis Examination Regulations."
 - (2) Other Regulations:
 - Master's students admitted before the 100th academic year must, prior to applying for their thesis defense, participate in a thesis presentation organized by the department and attend two formal thesis defenses.
 Master's students admitted after the 101st academic year must participate in and attend two thesis presentations organized by the department, as well as attend two formal thesis defenses, before being eligible to apply for their own thesis defense.
 - According to Article 7, Paragraph 3 of the "Chinese Culture University Master's and Doctoral Thesis Examination Regulations," master's students admitted after the 100th academic year must, during their study period, present an academic paper at a seminar or provide proof of acceptance/publication in an academic journal before applying for their thesis defense.
 - Master's students admitted after the 103rd academic year, if applying for a thesis defense based on having presented a paper at a seminar during their study period, must also provide proof of submission to an academic journal before being eligible to apply for their thesis defense.
- 9. Remarks: None